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مدافع 10 میلیون یورویی روی میز بایرن
باشــگاه بارسلونا رقم صدور رضایت نامه کلمنت لنگله 
بازیکن فرانسوی خود را  برای بایرن مونیخ 10 میلیون 
یورو اعلام کرد. لنگله در حال حاضر به صورت قرضی 
در استون ویلا بازی می کند و آبی اناری ها برای دائمی 
کردن این بازیکــن از ویلا 15 میلیون طلب کردند اما 
این باشگاه انگلیسی حاضر به پاسخگویی به این خواسته 
نبود. بایرن به دلیل مصدومیت دلیخت با مشــکلات 
دفاعی دست و پنجه نرم می کند. باتوجه به اینکه لنگله 
در استون ویلا نتوانسته بازی کند به نظر می رسد انتقال 
او به بایرن مونیخ یک فرصت برنــده - برنده برای او و 

بارسا باشد.

 آمریکا و مکزیک به دنبال
 میزبانی جام جهانی فوتبال زنان

آمریکا و مکزیک پیشنهاد مشترکی برای میزبانی جام 
جهانی زنان در سال 2027 ارائه کرده اند.پیش از این روز 
جمعه، بلژیک، آلمان و هلند یک پیشنهاد مشترک برای 
میزبانی جام جهانی زنان در سال 2027 ارائه کردند، در 
حالی که برزیل پیشــنهاد خود را ماه گذشته داده بود. 
آمریکا، مکزیک و کانــادا نیز حق میزبانی جام جهانی 
فوتبال مردان 2026 را به دســت آوردند.این دو کشور 
آمریکای شمالی معتقد هستند که برگزاری دومین دوره 
متوالی مسابقات قهرمانی جهان امکان استفاده از تمام 
مزایای کلیدی از جمله زیرساخت های ورزشی، حمل و 
نقل آماده و همچنین پروتکل های ایمنی اثبات شده را 

فراهم می کند. 
جی باتسون، رئیس فدراسیون فوتبال آمریکا گفت: این 
یک لحظه در یک نســل برای فوتبال در کشورهای ما 
اســت. فوتبال آمریکا و مکزیک برای میزبانی دو جام 
جهانی در چند ســالی که ما انجام می دهیم، هیجان 
زده هستند. این موضوع نشان دهنده تعهد ما به رشد 

فوتبال برای همه است.
در ســال 2023، جام جهانی زنان به میزبانی مشترک 

استرالیا و نیوزلند برگزار شد.

صعود »یووه« به صدر
 A در نخســتین و مهمترین بازی هفته پانزدهم سری
ایتالیا، یوونتوس و ناپولی در ورزشگاه آلیانتس تورین به 
مصاف یکدیگر رفتند که این بازی را بانوی پیر با نتیجه 
یک بر صفر به سود خود به پایان رساند.این گل منجر 
به ثبت دومین شکست متوالی ناپولی در سری A شد و 
پاسخی از بانوی پیر به پیروزی هفته گذشته اینتری ها 
مقابل قهرمان فصل گذشته رقابت ها بود. با این نتیجه 
یوونتوس اکنون 36 امتیازی است و با یک بازی بیشتر 
نســبت به اینتر 35 امتیازی، موقتــاً صدر جدول را از 

چنگ این تیم خارج کرد. 

 مگویار و تن هاخ
 بهترین های ماه لیگ برتر

مدافع انگلیسی تیم فوتبال منچستریونایتد و سرمربی 
هلندی او جایزه بهترین بازیکن و بهترین مربی لیگ 
برتــر در ماه نوامبر را از آن خــود کردند.کمیته فنی 
سازمان لیگ برتر فوتبال انگلیس، هری مگوایر مدافع 
میانی تیم فوتبال منچستریونایتد را به عنوان بازیکن 
برتر این مســابقات در ماه نوامبر معرفی کرد.مگوایر 
که عملکردش نسبت به ماه های نخست فصل جاری 
متحول شده، برای نخســتین بار از زمان ورودش به 
سطح اول فوتبال انگلیس موفق به کسب این عنوان 
شــده اســت.در همین حال اریک تن هاخ سرمربی 
منچستریونایتد هم به سبب سه پیروزی متوالی تیمش 
در ماه نوامبر بدون گل خورده، جایزه برترین مربی ماه 
نوامبر لیگ جزیره را از آن خود کرد. این ســومین بار 
است که سرمربی هلندی در لیگ برتر موفق به کسب 

این عنوان می شود. 

 گولیت: آنچلوتی بهتر از فرگوسن 
و گواردیولاست

رود گولیت، ســتاره پیشین فوتبال هلند به ستایش از 
سرمربی کنونی رئال مادرید پرداخت و گفت: به نظرم 
آنچلوتی کمی بهتر از فرگوســن و پپ گواردیولاست. 
آنچلوتــی ۴ قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا کســب 
کرده است این درحالی است که فرگوسن دو قهرمانی 
و گواردیولا 3 قهرمانی در کارنامه دارند.او ادامه داد: پپ 
و فرگوسن هم بخشی از تاریخ فوتبال هستند. اما فقط 
کافی اســت که نگاهی به کارنامه آنچلوتی بیندازید. او 
پاشاده پادشاهان است و بهتر از هر مربی دیگری است. 
من واقعا به این مربی افتخــار می کنم.آنچلوتی دو بار 
با میلان و دو بــار هم با رئال مادرید قهرمانی در لیگ 
قهرمانان اروپا را تجربه کرده است. او به دنبال پنجمین 
قهرمانی خود در این رقابت بزرگ اســت. این سرمربی 
ایتالیایی تا تابستان سال بعد با رئال مادرید قرارداد دارد 
و به نظر می رســد که آخرین فصل حضورش را در این 

تیم تجربه می کند.

عذرخواهی  »مانه« از هواداران النصر
ســتاره ســنگالی النصر به خاطر ناکامی دوباره در 
گلزنی از هــواداران تیمش عذرخواهی کرد.النصر در 
هفته شــانزدهم رقابت های لیگ عربستان به مصاف 
الریاض رفت و توانست با نتیجه ۴ بر یک به پیروزی 
دســت پیدا کند.ســادیو مانه در این بازی در گلزنی 
ناکام ماند البته او دو پاس گل به کریستیانو رونالدو و 
تالیسکا داد. این برای نهمین بازی پیاپی است که از 
زدن گل ناتوان اســت.این بازیکن سرشناس سنگالی 
در 6 بازی نخست توانســت 6 گل به ثمر رساند اما 
بعد از آن با افت محســوس مواجه شــده است. مانه 
در واکنش به ناکامی در گلزنی گفت: متاســفم. من 
قبلا توانســتم گل بزنم و نوبت به گل های دوباره من 
خواهد رســید. نهایت تلاشم را می کنم که به النصر 

کمک کنم. 

مستطیل سبز

آمایش، استعداد سوز نشود!
امید توفیقی: وزارت ورزش و جوانان در شرایطی 
بنا به تکلیف قانونگذار در حال تدوین طرح آمایش 
سرزمینی ورزش کشور اســت که تدوین دقیق و 
البته اجــرای کامل چنین طرحــی که مبتنی بر 
واقعیت ها و ظرفیت های استانی مناطق مختلف 
کشور باشــد می تواند در زمینه توسعه زیرساخت 
های ورزش کمک شــایانی به توســعه ورزش آن 
خطه و جلوگیری از هدر رفت ســرمایه های ملی 
شــود، چون هنوز این طرح نهایی و طبعا منتشر 
نیز نشده است نمی توان قضاوت یا نقد دقیقی در 
خصوص آن داشت، صرفا با توجه به سیر حرکتی 
ورزش کشــور در ســال های اخیر و چالش ها و 

ظرفیت های آن نکاتی را متذکر شد.
1-با توجه به گستره جغرافیایی کشور و خصوصیات 
فیزیولوژیک و ژنیتیک اقوام مختلف، بدیهی است 
که با توجه به بایدها و ماهیت رشــته های مختلف 
ورزش،ی ایــن انتظار که ورزش ایــران در زمینه 
قهرمانی از سرآمدان قاره کهن باشد انتظار زیادی 
نیســت اما متاســفانه عملا در زمینه استعدادیابی 
طرحــی فراگیر و دقیــق که بتواند داشــته های 
سرزمینی را در نقاط مختلف کشور شناسایی کند، 
اجرا نشــده است. در این رابطه برگزاری چند دوره 
المپیاد اســتعدادهای برتر جوابگوی این ضرورت 
نبوده اســت چرا که شرکت کنندگان در المپیادها 
خروجی چرخه استعدادیابی نبوده و حاصل سیستم 
سنتی ورزش کشور هستند. بنابراین ضروری است 
پیش از اجرای طرح آمایش، برنامه اســتعدادیابی 
سراسری اجراشود تا بر پایه خروجی آن به انضمام 
اســتعدادهای متولد شده در دوره های مختلف به 
آنالیــز داده ها پرداخت و صرفا به نتایج گذشــته 
و حال بســنده نشــود چرا که در این صورت طرح 

آمایش به استعدادسوزی منجر می شود.
2-ورزش کشــور در بحث آمایش بایســتی نگاه 
گلخانــه ای و فراگیر را به صورت همزمان مد نظر 
داشته باشــد، بدون شک برنامه ریزی برای برخی 
رشــته های ورزشی که فراگیری وسیعی در سطح 
کشــور دارند و برخی رشته ها که محدود به چند 
استان می شود متفاوت اســت. بریا استعدادهای 
محدود بهترین راهکار پرورش گلخانه ای قهرمانان 
است چرا که از یک سو نباید استعدادهای ورزشی 
یک دیار را نادیده گرفت و از دیگر ســو نمی توان 

برای معدودی استعداد، انبوه زیرساخت بنا کرد.
3-توسعه باشــگاهداری و حمایت از باشگاه ها به 
عنــوان بخش هایی که می تواننــد هم در بخش 
همگانی و هم در قهرمانــی یاریگر افتخارآفرینی 
و همچنین ســلامت عمومی مردم شــوند، بسیار 
ضروری اســت و دلخوش کردن به شمار بیش از 
21 هزار باشــگاه ورزشی که اکثریت آن را باشگاه 
های بدنســازی تشــکیل می دهنــد، به صورت 
خودکار نه به قهرمان پروری منجر می شــود و نه 
حفظ سلامت جامعه.لذا در طرح آمایش سرزمین 
نباید باشــگاه ها به عنوان یــار و البته ابزار ورزش 

فراموش شوند.
۴-ســابقه تدوین طرح های بنیادیــن در ورزش 
کشور نشان داده اســت که به مرور زمان و چه با 
تغییر دولت ها و چه در دولت های همراه این طرح 
ها به بوته فراموشی ســپرده می شوند. امیدواریم 
طرح آمایش چنین سرنوشتی مواجه نشود و پس 
از ابلاغ آن شــاهد نباشــیم که در استانی که در 
هیچ رده سنی نام و نشانی از فوتبال ندارد، کلنگ 
ورزشگاه 15 هزار نفری و بیشتر به زمین زده شود!
 روزنامه نگار

مربی خارجی برای دروازه بانان هندبال
ناصر لفته مربی عراقی دروازه بانان تیم ملی هندبال 
یزرگســالان مردان ایران جهت شــرکت در اردوی 
آمادگــی این تیم بــه منظور شــرکت در رقابتهای 
قهرمانــی آســیا )انتخابی قهرمانــی جهان( 2023 
بحریــن امروز وارد ایران شــد،این مربی دروازه بان 
هــا اخیراً با تیم الخلیج عربســتان به مقام قهرمانی 
باشــگاههای آســیا رسیده اســت.تیم ملی هندبال 
مردان خود را برای حضور در مسابقات قهرمانی آسیا 
آماده می کند. هفته گذشــته فدراسیون هندبال با 
ووسلین وویویچ قطع همکاری کرد و مجید رحیمی 

زاده را به عنوان سرمربی این تیم معرفی کرد.

ایران میزبان دوومیدانی داخل سالن آسیا
میزبانــی ایــران در یازدهمیــن دوره مســابقات 
دوومیدانــی داخل ســالن قهرمانی آســیا قطعی 
شــد.یازدهمین دوره رقابت های دوومیدانی داخل 
سالن قهرمانی آسیا که چندی پیش میزبانی آن به 
کشــورمان واگذار شده بود اما برگزاری آن قطعی 
نبود، پس از پیگیری های فدراسیون دوومیدانی و 
حمایت ها و پشــتیبانی های وزیر ورزش و جوانان 
مقرر شــد ایران به صــورت قطعــی میزبان این 
مسابقات باشد.قرار است این رقابت ها در روزهای 
2٨ تــا 30 بهمن مــاه ســال جاری در مجموعه 
تخصصی آفتاب انقلاب برگزار شود.این چهارمین 
میزبانی ایران در یــازده دوره از رقابت های داخل 
ســالن قهرمانی آســیا خواهد بود.مهدی مبینی 
سرپرست فدراســیون دوومیدانی در این خصوص 
توضیــح داد: باتوجه به اینکه ایــن میزبانی برای 
ورزشــکاران کشــورمان بالاخص بانوان از اهمیت 
بالایی برخوردار است، با حمایت ها و مساعدت های 
آقای کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان تمام 
تلاشمان را کردیم تا این میزبانی همچنان بر عهده 

ایران اسلامی باشد.

یادداشت

ذره بین

همدلی| با توجه بــه زمان بر بودن تکمیل 
بیــش از 5200 پــروژه ورزشــی در نقاط 
مختلف کشــور و نیاز به ۴6  هزار میلیارد 
تومان برای تکمیل آنها، به نظر می رســد 
وزارت ورزش و جوانان طرحی نو در انداخته 
و قصد دارد با توجه به آمایش سرزمین این 
پروزه ها را تکمیل کند و چه بسا بسیاری از 

آنها همچنان به حال خود رها شوند!
در خصوص ابر بحران پروژه های نیمه تمام 
ورزش که قدمت برخی از آنها به چهار دهه 
هم بر می گردد در روزهای گذشته روزنامه 
همدلــی به تفصیل به آنها پرداختیم، پروژه 
هایی که با روند فعلی دهه ها برای تکمیل 
آنها باید صبر کرد؛ شرایطی که وزارت ورزش 
و جوانان را ناگزیر کرده اســت از نگاهی نو 
به تکمیل این پروژه ها بیندیشد این مطلب 
را از صحبــت های کیومرث هاشــمی وزیر 
ورزش و جوانــان در جریان بازدید از اماکن 
ورزشی استان البرز می توان برداشت کرد، 
او درخصوص برنامه های دیگر وزارت ورزش 
و جوانــان برای این اســتان گفت: مســاله 
افزایش سرانه ورزشی، بحث خوبی است اما 
مهم این اســت که چقدر از سرانه ورزشی 
استفاده می شود. اینکه 5 سالن وجود داشته 
باشــد اما از هر کدام ۴ ساعت استفاده شود 
خوب نیست و باید از 2۴ ساعت، 20 ساعت 
آن مورد بهره برداری قــرار بگیرد. این باید 
میــزان تشــخیص و ارزیابی مــا از فضای 

موجود باشد.

هاشمی تاکید کرد: نه تنها وزارت ورزش و 
جوانان، دســتگاه های دیگری هم در ورزش 
کشــور فعالیت دارنــد و امیدواریم که آن 
دستگاه ها در شــرایط متوازنی به اثربخشی 
امور ورزشــی بپردازند. ما بــه جهت اینکه 
توازنی میان فضا و ســرانه فضای ورزشــی 
شــکل دهیم، طرح آمایش سرزمین ورزش 
را در دستور کار داریم که تکلیفی است که 

قانون گذار به ما محول کرده است.
او افزود: تقریبــا 50 درصد این طرح پیش 
رفته اســت. با این طرح تکلیف اســتان و 
هر شــهر مشخص می شــود که هر شهر و 
شهرستان چه امکانات و ظرفیت هایی دارد 
و بــا این طــرح دغدغه همیشــگی ورزش 
کشــور را حل خواهیم کرد تا امور به شکل 

سلیقگی پیش نرود و پروژه ای احداث نشود 
که مدنظر آن منطقه و پتانســیل های آنجا 
نیست. ما باید به سمت رشته هایی برویم که 

در آن منطقه اولویت دارد.
هاشــمی گفت: بر این اســاس، مــا دنبال 
افزایش هیات های ورزشــی در سطح کشور 
نیســتیم و اســتان ها با مشــخص کردن 
را  اولویت بندی های لازم  رشــته های خود، 
انجام می دهند و ما آمایش سرزمین را طبق 

این مساله انجام خواهیم داد. 
کیومرث هاشــمی بعد بازدید از پروژه های 
ورزشــی شهرســتان کــرج درخصــوص 
البرز گفت:  ظرفیت های ورزشــی اســتان 
در مرکز اســتان یک ســالن 6 هزار نفری 
وجود دارد که قرار اســت تا پایان ســال به 

بهره بــرداری برســد به مجموعه ورزشــی 
جانبازان هم باید توجه ویژه کنیم. همچنین 
در فردیس یک اســتخر و یک زمین چمن 
مصنوعی وجود تا 2 مــاه آینده  به مرحله 
بهره بــرداری برســد. ٨0 میلیاردریال برای 
سالن 6 هزار نفری کنار گذاشته شده است.
یک پروژه جدید در مجموعه ورزشی ثامن!

بــا وجود این اظهارات وزیر ورزش و جوانان 
و همچنین تکمیل نبودن مجموعه ورزشی 
ثامن در روزهای گذشته و در جریان دیدار 
نظری استاندار خراســان رضوی با مرتضی 
قربانــی رئیس فدراســیون تیراندازی مقرر 
شــد زمین تیراندازی و اهــداف پروازی به 
مجموعه ورزشی ثامن مشهد اضافه شود تا 
باری بر بار پروژه هیا نیمه تمام اضافه گردد! 

وزیر ورزش و جوانان: 

طرحآمایشسرزمینمانعاجرایپروژههایسلیقهایمیشود

همدلی| چهارمین اردوی آماده ســازی تیم ملی فوتبال 
ساحلی برای شرکت در جام جهانی فوتبال ساحلی 202۴ 
امارات در شــرایطی از 22 آذر آغاز می شود که فدراسیون 
فوتبال از پیگیری جدی برنامه های تدارکاتی این تیم خبر 

داد.
بریا این اردوی آماده ســازی که تا دوم دی ماه در بوشــهر 
ادامه خواهد داشــت، مسلم مسیگر، سیدمهدی میرجلیلی، 
علی میرشکاری، محمد معصومی زاده، محمدجواد خسروی، 
امیرحســین اکبری، رضا دیری، ســجاد عباســی، موحد 
محمدپــور، رضا امیــری زاده، حمیدرضــا دهقانی، محمد 
مرادی، ســعید پیرامون، هادی فرهمنــد، حمید بهزادپور، 
مهدی شــیرمحمدی، محمدعلی مختاری و عباس رضایی 

به اردوی تیم ملی دعوت شده اند.

در این رابطه لیلی یارمحمدی ، سرپرست دپارتمان فوتبال 
ساحلی گفت: نشست بسیار مفیدی میان کادرفنی تیم ملی 
فوتبال ساحلی و مســئولان ارشد فدراسیون فوتبال برگزار 

شــد. رئیس، نایب رئیس و دبیرکل فدراســیون با تمامی 
درخواســت های کادرفنی موافقت کرده و خواستار پیگیری 
جدی برای اجرایی شــدن برنامه های آن ها شدند. با توجه 
به این موضوع، دســت کادرفنی برای برگزاری اردو و انجام 

دیدار تدارکاتی دوستانه در خارج از کشور نیز باز است.
وی افزود: تیم ملی فوتبال ســاحلی تا جام جهانی ۴ اردوی 
آماده سازی خواهد داشت. 6 دیدار تدارکاتی مقابل تیم های 
ملی فوتبال ساحلی سنگال و بلاروس در شهرهای بوشهر و 
بندرعباس و هم نین یک دیدار تدارکاتی قبل از شروع جام 
جهانی در دبی برای تیم ملی برنامه ریزی شده است. تمامی 
سعی مجموعه ی فدراسیون فوتبال بر این است که تیم ملی 
فوتبال ساحلی به بهترین شکل ممکن و با آمادگی کامل به 

مسابقات جام جهانی اعزام شود. 

6 دیدار تدارکاتی برای تیم ملی فوتبال ساحلی

یارمحمدی:دست کادر فنی باز است

ســرانجام یک مربــی عنوانــدار جهان به 
کادرفنی تیم های ملی کشتی آزاد اضافه شد؛ 
غلامرضا محمدی دارنده چهار مدال نقره و 
برنز جهان و سرمربی پیشین تیم های ملی 
بزرگســالان و نوجوانان به عرصه مربیگری 
ملی بازگشت و هدایت تیم ملی کشتی آزاد 
جوانان به او سپرده شد، کسی که می گوید 
کشــتی خانه همه قهرمانان است!غلامرضا 
محمدی در خصوص بازگشــتش به کشتی 
و هدایــت تیم ملی جوانان، اظهارداشــت: 
فدراســیون کشــتی متعلق به همه کسانی 
که سال ها کنار کشــتی بودند. اینجا خانه 
ماست. من به شخصه از کشتی دور نبودم، 
هر زمانی کشتی نیاز داشت سعی کردم در 
کنار آنها قرار بگیــرم. صادقانه تلاش کردم 
در کنار کشتی کار کنم تا کشتی در آرامش 
باشــد. این صحبت های من نه در حد شعار 
اســت بلکه سعی می کنم عملی آن را انجام 

دهم. محمــدی با بیان اینکــه فعالیت در 
بخــش جوانان خیلی مهم اســت به فارس 
گفــت: مدیریت فنی تیم هــای پایه را هم 
بر عهده دارم که کار بســیار سختی است. 
هم مسئولیت ســنگین و هم فنی و بزرگ 
اســت. اینجا جای با ارزشــی اســت. نگاه 
فدراسیون کشتی و شخص بنده به نونهالان 
و نوجوانان بسیار مهم است. این مسئولیت 
به بنده واگذار شــده و امیدوارم توانایی آن 
را داشته باشــم تا در کنار دوستان عزیز از 
جمله حسن طهماسبی و بهنام احسان پور 

به خوبی کار کنیم.
دارنده مــدال نقره جهان دربــاره تغییرات 
کادر فنی تیم ملی بزرگسالان و رفتن پژمان 
درســتکار، تصریح کرد: ایــن یک تصمیم 
مدیریتی است که ســرمربی جدید آمده و 
همه باید حمایت کنند کار ما ســخت است 
اما پتانســیل کســب نتایج خوب را داریم. 

شــرایط بد نیست اما کار سخت است. همه 
باید دست به دست هم دهند، این تغییرات 
صورت گرفته و حالا همه باید حمایت کنیم. 
امیدوارم این تصمیم مدیریتی به نفع کشتی 
ما باشد. سرمربی که در گذشته در کنار تیم 
بود به همراه دستیارانش تمام تلاش خود را 
کرده اما حالا همه چیز گذشــته و باید نگاه 

ما به آینده باشد.
محمدی در ادامــه صحبت های خود درباره 
جراحی کتف حســن یزدانــی و اینکه فکر 
می کنــد آیا او می تواند بــه المپیک پاریس 
برســد، یادآور شد: من به بازگشت با قدرت 

حسن یزدانی امیدوارم. جراحی کتف سخت 
اســت اما باز هم امیدوارم. او با نگاه مثبت، 
روحیه بالا و با توانمندی که دارد قطعاً تلاش 
خــود را می کند، این روحیه هم به او کمک 
می کند که بتواند برگردد. ســرمربی سابق 
کشتی آزاد بزرگسالان ، افزود: جراحی کتف 
سخت ترین جراحی در کشتی است اما چند 
قهرمان در کشتی این جراحی را داشتند که 
توانستند برگردند و حتی چند مدال المپیک 
و جهان هم گرفتند. حسن را باید با توانایی 
حســن یزدانی بسنجیم. او تمام فاکتورها را 

برای بازگشت قدرتمندانه دارد.

دور نبودم، کشتی خانه ماست

محمدی:حسن یزدانی با قدرت بازمی گردد

کمیته بین المللی المپیک)IOC( سرانجام تصمیم قطعی 
خود را در خصوص شــرکت ورزشکاران روسیه و بلاروس 
در بازی های المپیک پاریــس اعلام کرد؛ آنها می توانند 
باشند، اما نه تحت نام کشورشان بلکه تحت پرچم کمیته 

بین المللی المپیک! 
با وجود اینکه نزدیک به دو ماه اســت جنگ غزه در صدر 
اخبار جهان قرار گرفته و دیگر اخبار جهان از جمله جنگ 
اوکراین را تحت الشعاع خود قرار داده است اما کمیته بین 
المللی المپیک همچنان بر مواضع خود مبنی بر محرومیت 
کشورهای روسیه و بلاروس به دلیل نزاع با اوکراین استوار 
اســت. در این رابطه همان طور کــه در بازی های المپک 
زمســتانی 2022 پکن اتفاق افتاد، ورزشــکاران روسی و 
بلاروسی با پرچم بی طرف می توانند در المپیک تابستانی 

پاریس 202۴ شرکت کنند. 
این شرایط فقط شامل ورزشکاران رشته های انفرادی این 
دو کشور که هیچ گونه مشــارکتی هم در جتگ اوکراین 
نداشته اند، می شود و رشته های تیمی آنها به هیچ عنوان 
 ،IOC جایی در المپیک نخواهند داشــت. بر اساس اعلام
تا به حال ٨ ورزشــکار روس و 3 ورزشــکار بلاروس جواز 

حضور در المپیک پاریس را کســب کرده اند. بیش از 60 
ورزشکار اوکراینی در میان تقریباً ۴600 ورزشکار المپیک 

پاریس، حضور دارند.
بر اساس اعلام کمیته بین المللی المپیک، سرود ملی این 
دو کشــور در جریان المپیک پخش نخواهد شد و نصب و 
اســتفاده از  نمادها و پرچم های روسیه و بلاروس ممنوع 
اســت. علاوه بر این، دســتورالعمل های ضد دوپینگ باید 

رعایت شود و همه ورزشــکاران باید به منشور المپیک و 
در نتیجه به »ماموریت صلح جنبش المپیک« تعهد کتبی 

بدهند.
روس ها پیش از جنگ اوکراین به دلیل دوپینگ سازمان 
یافته دولتی نیز با مجازات بین المللی سنگین مواجه شده 
بودنــد و تاکید و یادآوری رعایت دســتورالعمل های ضد 

دوپینگ به این موضوع اشاره دارد.
پس از حمله روسیه به اوکراین، روس ها و بلاروس ها )حامی 
روسیه در درگیری( از تمامی مسابقات بین المللی ورزشی 
حذف شدند. در بهار امسال، IOC به رهبری توماس باخ 
درهای المپیک تابستانی را برای هر دو کشور باز کرد و بر 
اســاس آن، چارچوبی را برای شرکت در مسابقات تعیین 
کرد. در ماه های اخیر، برخی از فدراسیون های ورزشی در 
ســطح جهان از دستورالعمل های IOC پیروی کرده و به 
روس ها و بلاروس ها اجازه بازگشــت به مسابقات شــان را 
داده اند. در ماه سپتامبر، کمیته بین المللی پارالمپیک نیز 
به محرومیت ورزشکاران روسی پایان داد و به ورزشکاران 
کم توان روسی اجازه داد تا با پرچم بی طرف در پارالمپیک 

پاریس شرکت کنند.

شرایط کمیته بین المللی المپیک برای ورزشکاران دو کشور؛

بدون نام و نشانی از روسیه و بلاروس در المپیک شرکت کنند!


